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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Otwieram obrady LX sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Witam wszystkich obecnych na 
sesji, w szczególności nowo wybranych posłów. Na podstawie podpisów złożonych na liście 
obecności stwierdzam, że w posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba Radnych, aby obrady 
Sejmiku uznać za prawomocne. Przypominam Państwu, że będziemy korzystali z systemu e-Sesja i 
prośba jest w tym momencie do Państwa, żeby potwierdzić kworum. Czyli ten kafelek po lewej 
stronie ekranu. Dobrze? Prośba, żeby nacisnąć. Na podstawie § 3 ust. 2 regulamin obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, na sekretarza obrad powołuję Pana Radnego Jakuba Kowalskiego z 
klubu Prawo i Sprawiedliwość. Protokół z poprzedniego posiedzenia Sejmiku zgodnie z § 3 ust. 8 
regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego został wyłożony do wglądu Pań i Panów 
Radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 3 ust. 9 protokół został podpisany. 
Przypominam Państwu, że obrady są transmitowane i utrwalane. Obrady są oczywiście jawne, 
podobnie jak nagrania i protokoły. W sesji szczegółowej informacji znajdują się na stronie 
internetowej Samorządu Województwa Mazowieckiego w BIP-ie oraz tutaj u nas na sali. Proszę 
Państwa, przechodzimy do punktu drugiego, przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad został 
Państwu dostarczony. Na dzisiejszym posiedzeniu konwentu rozmawialiśmy o trzech drobnych 
zmianach dzisiejszego porządku obrad. Chcemy Państwu zaproponować wprowadzenie punktu 
dotyczącego nadania odznaki honorowej zasłużony dla Mazowsza oraz dwóch zmianach tytułów 
punktów 16 i 17. Macie tam Państwo w tej chwili sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu o projekcie uchwały, a ponieważ komisja nie zdążyła 
sporządzić tych sprawozdań, brzmiałby projekt uchwały w sprawie zasad w przypadku punktu 16 w 
sprawie zasad udzielania dotacji wojewódzkim ośrodkom ruchu drogowego Województwa 
Mazowieckiego, trybu postępowania w sprawie ich udzielania oraz sposobu ich rozliczania druk 
numer 1080. A punkt czy nazwa punktu 17 brzmiałaby, projekt uchwały w sprawie aktualizacji planu 
zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Województwa Mazowieckiego, 
druk numer 1083. I tutaj rozumiem, że sprawozdawcą, nie tyle sprawozdawcą, co prezentującym oba 
projekty byłby Pan Marszałek Rajkowski. Tak? Dobrze. Proszę Państwa, jeżeli chodzi o zasłużonego 
dla, projekt uchwały w sprawie nadania odznaki honorowej, zasłużony dla Mazowsza, to może, żeby 
tutaj już nie komplikować Państwu kolejności, ja bym proponował, żeby to był nowy punkt 20, tak? 
Czyli po dotychczasowym 19 wprowadzilibyśmy punkt w sprawie nadania odznaki honorowej 
zasłużony dla Mazowsza dla pana profesora doktora habilitowanego Pawła Skowronka. Czy są jakieś 
inne propozycje zmiany porządku obrad? Jesteśmy gotowi do głosowania jako 20, tak? Proszę 
Państwa, wobec tego przystąpimy do głosowania zaproponowanych zmian. Jest gotowy. Kto z 
Państwa Radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 20, punktu w sprawie nadania odznaki 
honorowej zasłużony dla Mazowsza? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? To prośba, żeby 
dodać. Dobrze, to prośba, żeby dołączyć Pana Radnego Zabłockiego też do kworum, dobrze? Pana 
Radnego Pawła Obermeyera także. Pana Michała Grodzkiego. Już (...) Dobrze, dziękuję bardzo. 
Mamy te wyniki? Bo mi się nie wyświetlają. Ktoś przeciw? Dobrze. Proszę Państwa, za przyjęciem 
propozycji zmiany głosowało 44 Radnych. Nikt nie był przeciw, 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik propozycję zmiany w porządku obrad przyjął. Proszę Państwa, przechodzimy 
do głosowania teraz propozycji zmiany nazwy czy też brzmienia punktu 16. dzisiejszego porządku 
obrad. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem zmiany, która polega na, może ja nie będę czytał, co 
skreślamy, tylko za tym, aby punkt brzmiał projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 
wojewódzkim ośrodkom ruchu drogowego Województwa Mazowieckiego, trybu postępowania w 
sprawie ich udzielania oraz sposobu ich rozliczania, druk numer 1080. Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Mi się nie wyświetla. OK. Za przyjęciem propozycji zmiany 
głosowało 43 Radnych, 3 Radnych wstrzymało się od głosu, nikt nie był przeciw. Stwierdzam, że 
Sejmik propozycję zmiany nazwy punktu 16 przyjął. Przechodzimy wobec tego już do ostatniej 
propozycji zmiany. Kto z Państwa Radnych jest za tym, aby tytuł punktu 17. brzmiał: projekt uchwały 
w sprawie aktualizacji planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 
Województwa Mazowieckiego, druk numer 1083. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
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Jeszcze Pan Radny Krzysztof Winiarski. Dobrze, czyli Pan Radny jest za. Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem propozycji (...) Za przyjęciem propozycji zmiany porządku obrad głosowało 44 Radnych 
razem z Panem Radnym Winiarskim. Nikt nie był przeciw, 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik propozycję zmiany nazwy punktu 17. przyjął. Proszę Państwa, przystępujemy 
zatem do punktu 3. Tutaj mamy sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów. Powinien zabrać głos w 
tym punkcie Pan Przewodniczący Adam Orliński, ale zabierze Pan Przewodniczący Marcin Podsędek.  
 
Marcin Podsędek 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, działając z upoważnienia jeszcze 
wtedy Radnego Przewodniczącego Komisji Mirosława Adama Orlińskiego, chciałem przedstawić 
sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów, w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu 
uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 17 
października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038 z druku nr 1085 
wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1085 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Leszek Przybytniak. Okej, dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 23 Radnych. Jeden Radny był przeciw, a nawet Radna, przepraszam, 21 Radnych 
wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na 
lata 2023-2038, druk numer 1085 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu czwartego. O 
zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprowadzanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 rok. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na 
posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 rok z druku numer 
1086 wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1086 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 23 radnych. Nikt nie był 
przeciw, 22 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego 
na 2023 rok, druk numer 1086 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu piątego. O zabranie 
głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
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Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Kozienice pomocy finansowej. Przewodniczący Sejmiku, na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, na posiedzeniu w dniu 
17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
udzielenia Gminie Kozienice pomocy finansowej z druku numer 1078. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numeru 1078? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 44 Radnych. Nikt nie był przeciw. Jeden Radny wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie udzielenia Gminie Kozienice pomocy finansowej, druk numer 1078. Przechodzimy do 
punktu 6. O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP-2023. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały, na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach 
zadania OSP 2023 z druku numer 1081. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przejęciem 
projektu uchwały z druku numer 1081? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2023, druk numer 1081. 
Przechodzimy do punktu siódmego. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Marcina 
Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania z zakresu ochrony pożarowej. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały oraz autopoprawki Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 
17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na zadania w zakresie zakresu ochrony 
przeciwpożarowej z druku nr 1081 wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. 
Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numeru 1082 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej na zadania z zakresu 
ochrony przeciwpożarowej, druk numer 1082 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu 9 i 
ponownie o zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprowadzanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego Województwa Mazowieckiego. Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia 
pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, 
na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego Województwa Mazowieckiego z druku 
numer 1084. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1087? Cztery, przepraszam bardzo. Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych. Nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego Województwa Mazowieckiego, 
druk numer 1084. Przechodzimy do punktu dziewiątego, o zabranie głosu proszę Pana 
Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego. Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 
skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia 
pierwszego czytania i opracowania sprawozdań. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, na 
posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Województwa 
Mazowieckiego z druku numer 1087. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1087? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 44 Radnych. Nikt nie był przeciw. dwóch Radnych 
wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Województwa 
Mazowieckiego druk numer 1087 . Przechodzimy do punktu 10. O zabranie głosu proszę Pana 
Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
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Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 
zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie pożyczki długoterminowej w Banku Gospodarstwa 
Krajowego. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpoczęciu 
tego projektu uchwały, na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie pożyczki długoterminowej 
Banku Gospodarstwa Krajowego, druk numer 1088. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Proszę bardzo, Pan Radny Artur Czapliński.  
 
Radny Artur Czapliński 
- Panie Przewodniczący, Szanowny Państwo Radni, Panie Sprawozdawco. W imieniu Klubu Prawa i 
Sprawiedliwości chciałbym zabrać głos. Mój klub zagłosuje przeciwko zaciąganiu pożyczki. Generalnie 
głosujemy przeciwko kolejnemu zadłużaniu Województwa Mazowieckiego. Nie chciałbym 
przedłużać, ale jest wiele wydatków, gdzie można by było poszukać oszczędności i jesteśmy 
generalnie przeciwko polityce zadłużania Mazowsza. A wykorzystując moment, gdzie jestem przy 
głosie, jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli i mi nie przerwie, chciałbym złożyć gratulacje kolegom, 
którzy uzyskali promocję do Polskiego Parlamentu. Gratuluję serdecznie.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chce zabrać głos? Jeżeli nie, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 1088? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 25 Radnych, 20 Radnych było przeciw. Jeden Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, 
że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie zaciągnięcia przez Województwo 
Mazowieckie pożyczki długoterminowej w Banku Gospodarstwa Krajowego, druk numer 1088. 
Przechodzimy do punktu 11. O zabranie głosu, proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprowadzanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 
dofinansowanie zadań w ramach Mazowsze dla Lokalnych Centrów Integracyjnych 2023. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniający uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy 
finansowej na dofinansowanie zadań w ramach Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 
2023 z druku numer 1089. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1089? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu głosowało 45 Radnych. Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
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sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań 
w ramach Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2023, druk numer 1089. Przechodzimy do 
punktu 12. Ponownie o zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy 
finansowej na dofinansowanie zadania w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw 
MAZOWSZE 2023 - Mazowsze dla sołectw 2023. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Budżetu i Finansów, w celu przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 17 
października 2023 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę, w sprawie 
udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w 
ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023 Mazowsze dla sołectw 
2023, z druku numer 1090. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1090? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych. Nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 
dofinansowanie zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 2023, 
Mazowsze dla sołectw 2023, druk numer 1090. Przechodzimy do punktu 13. O zabranie głosu proszę 
Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprowadzanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie określenia zadań oraz wysokości środków przenoszonych na ich realizację oraz 
podziału środków finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu 
Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającą uchwałę, w sprawie określenia zadań oraz 
wysokości środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków finansowych 
pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku, druk 
numer 1092. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1092? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 Radnych. 
Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie określenia zadań oraz wysokości 
środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków finansowych pochodzących z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku, druk numer 1092. 
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Przechodzimy do punktu 14. I ponownie proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka o 
przedstawienie sprawozdania.  
 
Marcin Podsędek 
- Panie Przewodniczący, sprowadzanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektu w 
ramach instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju Województwa 
Mazowieckiego. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu 
tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 17 października 2023 roku pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem 
na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju 
województwa mazowieckiego z druku numer 1091. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1091? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 Radnych. Nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę, w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację 
projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju 
województwa mazowieckiego, druk numer 1091. Przechodzimy do punktu 15. O zabranie głosu 
proszę Pana Przewodniczącego Mirosława Augustyniaka.  
 
Mirosław Augustyniak 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę przedstawić sprawozdanie 
Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie podziału 
Województwa Mazowieckiego na obwody łowieckie oraz zaliczania obwodów łowieckich do 
kategorii, o których mowa w art. 26 pkt a ust. 1 ustawy prawo łowieckie. Przewodniczący Sejmiku, na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. W trakcie posiedzenia komisji w dniu 17 października 2023 roku, została 
zgłoszona autopoprawka dotycząca błędu pisarskiego w § 1 pkt 1 litera e było 469 powinno być 496. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału województwa mazowieckiego na obwody 
łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii, o których mowa w artykule 26a ust. 1 
ustawy prawa łowieckie, druk numer 1063 wraz z autopoprawką. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego  
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1063 wraz z autopoprawką? Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymuje? Proszę Państwa, bo tu widzę, że jeszcze piątka Radnych nie głosowała. 
Jeszcze Pani Radna Anna Brzezińska, Pani Maria Gajewska i Pan Radny Jakub Kowalski. No wychodzi, 
że nie. Tak, teraz skutecznie. Dobrze, dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 35 
Radnych. Nikt nie był przeciw, 11 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie podziału 
województwa mazowieckiego na obwody łowieckie oraz zaliczenie obwodów łowieckich do 
kategorii, o których mowa w art. 26a ust. 1 ustawy prawa łowieckie, druk numer 1063 wraz z 
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autopoprawką. Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 16. I tutaj mam pytanie, który z członków 
Zarządu przedstawi projekt uchwały? Pan Marszałek Rajkowski? Dobrze, to zapraszam Panie 
Marszałku. A o prowadzenie obrad poproszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego w sprawie zasad udzielania dotacji wojewódzkim ośrodkom ruchu 
drogowego Województwa Mazowieckiego, trybu postępowania w sprawie ich udzielania oraz 
sposobu ich rozliczania. Szanowni Państwo, w pięciu rozdziałach dotyczących przepisów ogólnych 
zasad udzielania dotacji, trybu postępowania o udzielenie dotacji, również sposobu rozliczania 
dotacji, jak również dotyczących przepisów o wykonaniu uchwały oraz przepisów o wejście w życie 
uchwały, wykonanie tej uchwały powierza się Zarządowi Województwa. Uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. Szanowni 
Państwo, w uzasadnieniu, z uwagi na pogarszającą się sytuację wojewódzkich ośrodków ruchu 
drogowego, ustawodawca wprowadził mechanizm umożliwiający rozwiązania problemów 
związanych z bieżącym finansowaniem, realizacją zadań ośrodków poprzez dotowanie tych 
jednostek z budżetu województwa. Obszerne oczywiście uzasadnienie jest dołączone do treści 
uchwały przedstawianej. Jeżeli nie macie Państwo jakichś pytań, to Panie Przewodniczący wnoszę o 
przejście do drugiego czytania.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo, Panie Marszałku. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1080? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Krzysztof 
Strzałkowski i Pani Radna Brzezińska, rozumiem? Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 29 
Radnych, nie było głosów przeciwnych, 17 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji wojewódzkim 
ośrodkom ruchu drogowego województwa mazowieckiego, trybu postępowania w sprawie ich 
udzielania oraz sposobu ich rozliczenia, druk numer 1080. Przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 
transportu zbiorowego dla Województwa Mazowieckiego, druk numer 1083. Rozumiem, że o 
zabranie głosu bardzo proszę Pana Marszałka Rafała Rajkowskiego.  
 
Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Panie, Panowie Radni, przedstawiam projekt uchwały 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie aktualizacji Planu zrównoważonego rozwoju 
publicznego transportu zbiorowego dla Województwa Mazowieckiego. Na podstawie stosownych 
artykułów i ustaw uchwala się co następuje: w § 1 uchwala się aktualizację Planu zrównoważonego 
rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Województwa Mazowieckiego uchwalonego 
uchwałą numer 217/14 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 3 listopada 2014 roku, w 
sprawie Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Województwa 
Mazowieckiego, w brzmieniu stanowiącym załącznik do uchwały. W § 2 wykonanie uchwały 
powierza się Marszałkowi Województwa Mazowieckiego. Uchwała w § 3, uchwała wchodzi w życie 
po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. Szanowni 
Państwo, w uzasadnieniu również tej uchwały, w ramach prowadzonych prac przez Departament 
Infrastruktury, przede wszystkim Zarząd Województwa, mając na uwadze kwestię wyeliminowania i 
zdiagnozowania białych planów komunikacyjnych w Województwie Mazowieckim, proponujemy 
uruchomienie w ramach tych białych plan dziesięciu linii autobusowych od stycznia pilotażowo na 
rok czasu. W uzasadnieniu Państwo macie wskazane wszystkie te kierunki, w zasadzie dotyczą 
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wszystkich subregionów. Jeżeli nie ma, Szanowni Państwo, a oczywiście ten plan został uzgodniony 
na poziomie również uzgodnień z marszałkami sąsiednich województw, został zaopiniowany przez 
prezesa Urzędu Transportu Kolejowego. Dlatego podmiotowa uchwała Sejmiku Mazowieckiego jest 
wymagana do podjęcia. Jeżeli nie ma pytań Panie Przewodniczący, to oczywiście wnoszę o przejście 
do drugiego czytania.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo, Panie Marszałku. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1083? Kto jest sprzeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 46 Radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie aktualizacji 
Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Województwa 
Mazowieckiego, druk numer 1083. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków i przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze Województwa Mazowieckiego w ramach programu 'Mazowsze 
dla zabytków 2023', druk numer 1079. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka Wiesława Raboszuka.  
 
Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, przedkładam projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków i przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych 
na obszarze Województwa Mazowieckiego w ramach programu Mazowsze dla zabytków 2023. W 
celu rozstrzygnięcia naboru wniosków, w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych 
na terenie Województwa Mazowieckiego, Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
dniu 23 maja 2023 roku. Zmiany w wykazie przyznanych dotacji w ramach programu Mazowsze dla 
zabytków 2023, uwzględnione zostały przez Sejmik Województwa w uchwałach zmieniających z dnia 
11 lipca oraz z dnia 19 września 2023 roku. W związku z rezygnacją z przyznaniem dotacji w kwocie 
40 tysięcy złotych złożoną przez kolejny podmiot parafię rzymskokatolicką pod wyzwaniem świętej 
Małgorzaty w Rokiciu, a także obniżeniem kwot dofinansowania w zawartych już wcześniej 
umowach, powstały oszczędności w kwocie 268 888 zł. Dodatkowo, w trakcie aktualizacji 
dokumentów niezbędnych do zawarcia umów, pojawiła się potrzeba dokonania zmian w niektórych 
nazwach zadań oraz dostosowania ich do faktycznie planowanych prac lub robót. Bardzo proszę o 
przejście do drugiego czytania.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Bardzo dziękuję Panu Marszałkowi. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego odczytania. 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego odczytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1079? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Pan Radny Kowalski i Pan Radny 
Kudelski. Jeszcze tylko Pan Radny Kudelski. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 
Radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia 
naboru wniosków i przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze województwa 
mazowieckiego w ramach programu Mazowsze dla zabytków 2023, druk numer 1079. Przechodzimy 
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do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt stanowiska w sprawie współpracy Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego z Uniwersytetem w Siedlcach, Uniwersytet 
Przyrodniczo-Humanistyczny w Siedlcach w zakresie kształcenia przyszłych lekarzy na nowo 
otwartym kierunku lekarskim, druk numer 1076. O zabranie głosu bardzo proszę Pana 
Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Kultury Fizycznej, Pana Radnego Krzysztofa Strzałkowskiego.  
 
Krzysztof Strzałkowski 
- Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, mam zaszczyt przedstawić Państwu Radnym stanowisko, 
projekt stanowiska Sejmiku w sprawie współpracy Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego z Uniwersytetem w Siedlcach. Dawniej, czyli przed 1 października roku bieżącego, 
Uniwersytetem Przyrodniczo-Humanistycznym w Siedlcach w zakresie kształcenia przyszłych lekarzy 
na nowo otwartym kierunku lekarskim. Sytuacja epidemiczna w kraju i na świecie, a w szczególności 
pandemia koronawirusa, uwidoczniła narastające niedobory kadrowe w grupie zawodowej lekarzy w 
polskich podmiotach leczniczych. Z danych statystycznych wynika, iż w naszym kraju występuje jeden 
z najniższych w Unii Europejskiej wskaźników zatrudnienia lekarzy, wynoszący jedynie 2,4 lekarza na 
tysiąc mieszkańców, a średnia unijna wynosi 3,6. Na tę niekorzystną sytuację wpływa głównie 
struktura wiekowa, emigracja zawodowa, nadmiernie obciążenie lekarzy pracą zawodową, jak 
również niewystarczająca liczba uczelni mogących kształcić w tym zakresie. Tym samym niezwykle 
cieszymy się jako Radni Sejmiku Mazowsza, że na kolejnych uczelniach mazowieckich powstają nowe 
wydziały lekarskie kształcące studentów w tym nowy Wydział Lekarski na Uniwersytecie w Siedlcach. 
Projektowany limit miejsc na kierunkach lekarskich w aktualnym roku akademickim wynosi 9725 
miejsc, w tym na studiach stacjonarnych w języku polskim dla Polaków 6100, na studiach 
stacjonarnych w języku polskim 1729. I projekt utworzenia kierunku lekarskiego na Uniwersytecie w 
Siedlcach jest odpowiedzią na ważną potrzebę w zakresie uzupełnienia kadr medycznych. Bardzo 
liczymy na owocną współpracę. Takie stanowisko w Sejmiku może wzmocnić imperatyw Zarządu 
Województwa, by podpisywać kolejne porozumienia z uczelnią w tym zakresie. Dziękuję bardzo. 
Gorąca prośba o dwa czytania.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu stanowiska? 
Widzę, że zgłosił się Pan Radny Artur Czapliński. Bardzo proszę.  
 
Artur Czapliński 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za to stanowisko. Ja go oczywiście 
poprę, bo to jest właściwy kierunek. Ja sam wielokrotnie wskazywałem sposoby, możliwości radzenia 
sobie podpowiadałem z tym problemem, ponieważ to jest problem palący. Według mnie to jest 
główny problem złego stanu polskiej służby zdrowia, kolejek i wynikających z tego problemu. 
Szanowni Państwo, powiem tak, że tutaj te działania, podpisywanie umów partnerskich pomiędzy 
naszymi szpitalami czy naszym samorządem, a uczelniami, tutaj w tym przypadku z Wyższą Uczelnią 
w Siedlcach, to jest bardzo dobre, ponieważ jeżeli z tego ma wyniknąć jakiś tam dobry efekt, to 
jesteśmy za, a generalna uwaga powiem tak, że jeżeli chodzi tutaj, bo wydaje mi się, że w pewnym 
momencie, nie wiem jak to będzie, ale czas stanowisk takich antyrządowych się powoli będzie 
kończył i teraz to się zmieni, ale muszę powiedzieć, że ja jako radny opozycji w tym samorządzie 
będę teraz miał większe pole do popisu do patrzenia na ręce Państwu, chociażby w tym obszarze 
zwiększania obsady lekarskiej, rozwiązywania problemów służby zdrowia i obiecuję, że tak będzie. Za 
pół roku, za rok będę inaczej pytał o to, jak Państwo poradziliście sobie chociażby z zatrudnieniem w 
służbie zdrowia, z zatrudnieniem lekarzy. Dziękuję bardzo.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Radny. Nie widzę dalszych zgłoszeń do dyskusji. Został zgłoszony wniosek o 
przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Sejmik wyraził zgodę na 
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przejście do drugiego czytania. Przestępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu stanowiska z druku numer 1076? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu stanowiska głosowało 46 Radnych. Nie było głosów przeciwnych. 
Nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Semik Województwa Mazowieckiego podjął 
stanowisko w sprawie współpracy Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego z 
Uniwersytetem w Siedlcach, Uniwersytet Przyrodniczo-Humanistycznym w Siedlcach w zakresie 
kształcenia przyszłych lekarzy na nowo otwartym kierunku lekarskim. Druk numer 1076. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt chwały w sprawie nadania Odznaki 
Honorowej Zasłużony dla Mazowsza panu doktorowi habilitowanemu Pawłowi Skowronkowi, druk 
numer 1093. Mam pytanie, czy jest Pan Przewodniczący? Nie ma Pana Przewodniczącego. Jest Pan 
Przewodniczący. Czy Pan będzie chciał (...) A, to ja już, dobrze. Jeżeli chodzi o postać pana doktora 
Pawła Skowronka, chciałbym poinformować Państwa, że w dniu 17 października 2023 Komisja 
Odznaki Honorowej Zasłużony dla Mazowsza uchwałą 10/23 podjęła decyzję o uhonorowaniu pana 
doktora Pawła Skowronka Odznaką Honorową Zasłużony dla Mazowsza. Pan dr Paweł Skowronek 
jest kierownikiem Oddziału Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej i Rehabilitacji w Mazowieckim Szpitalu 
Bródnowskim Spółka z o. o. w Warszawie oraz dyrektorem do spraw medycznych odpowiedzialnych 
za funkcjonowanie pionu medycznego w szpitalu. W 2023 roku przekształcił Oddział Ortopedii 
Mazowieckiego Szpitala Bródnowskiego w Klinikę Ortopedii Inwazyjnej i Rehabilitacji Warszawskiego 
Uniwersytetu Medycznego. Natomiast od 2017 roku tworzył Międzynarodowe Centrum 
Szkoleniowe. Obecnie jest najbardziej doświadczony ośrodek w Polsce w technikach mini 
inwazyjnych i protezoplastyk stawów. Posiada jedno z największych doświadczeń w Polsce w 
technikach MIS DEA. Przeprowadził ponad 400 szkoleń międzynarodowych i krajowych. Dla systemu 
ochrony zdrowia i szpitali oznacza to krótszą hospitalizację przy takich samych typach implantów. 
Prawie 40% krótszy czas zabiegu, mniejsze krwawienie, dolegliwości bólowe, a przede wszystkim 
brak odcięcia jakichkolwiek mięśni stawów. Dzięki rozwinięciu techniki mniej inwazyjnej w 
Mazowieckim Szpitalu Bródnowskim czas został skrócony z hospitalizacji oraz zmniejszyło się ryzyko 
powikłań pooperacyjnych, a także znacznie skrócił się czas rehabilitacji. Dr Paweł Skowronek w 2022 
roku zaimplementował pierwszą całkowicie polską totalną protezę stawu biodrowego, a kilka 
miesięcy później przestawił całkowicie polską protezę wykonaną na wymiar dla pacjenta. Mimo już 
kilkuletniej techniki operacji tego typu dopiero w roku 2002-2023 umożliwił stworzenie i 
implementację pacjentowi całkowicie polskiej konstrukcji. Ten zabieg wykonał wraz z zespołem jako 
pierwszy w kraju. Liczba wykonywanych przez dr Pawła Skowronka protez stawów biodrowych jest 
jedną z największych na Mazowszu. Dzięki swoim działaniom i zasadom, które w wielu miejscach 
wyprzedzały działania na poziomie centralnym w zakresie COVID-19, dr Paweł Skowronek 
doprowadził do wygaszenia narastających ognisk w szpitalu, zracjonalizował działania personelu. 
Doświadczenia Mazowieckiego Szpitala Bródnowskiego zostały zasady i wytyczne walki z COVID-19 
wykorzystywane były przez inne jednostki medyczne. Opracowanie przez pana doktora Pawła 
Skowronka zasady testowania personelu wpłynęło na organizację prac zespołów w poszczególnych 
oddziałach, dzięki czemu nie zaprzestano ciągłości działań żadnego z nich. Jako wieloletni konsultant 
wojewódzki do spraw ortopedii i traumatologii narządu ruchu, doprowadził do zwiększenia 
wykonalności zabiegów protez nie tylko w Mazowieckim Szpitalu Bródnowskim, ale również w całym 
województwie. Doktor Paweł Skowronek dzięki swojej działalności naukowej oraz wykorzystywaniu 
wiedzy i doświadczenia przyczynił się do rozwoju naukowego województwa mazowieckiego, 
wdrażania rozwiązań o charakterze innowacyjnym w Mazowieckim Szpitalu Bródnowskim i Sp. z o.o., 
a przede wszystkim dał szansę pacjentom na poprawę jakości ich życia. Działalność medyczna 
doktora Pawła Skowronka pokazuje, że Mazowsze jest regionem, w którym rozwija się nowoczesna 
medycyna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie widzę 
zgłoszeń. Wnioskuję o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik 
wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1093? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Jeszcze Pani Anna Brzezińska i Pani Radna Ewa Białecka. Dziękuję. Za przyjęciem 
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projektu uchwały głosowało 46 Radnych. Nie było głosów przeciwnych. Nikt również nie wstrzymał 
się głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania 
Odznaki Honorowej, Zasłużony dla Mazowsza panu doktorowi Pawłowi Skowronkowi, druk numer 
1093. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Informacja Marszałka Województwa o 
oświadczeniach majątkowych złożonych przez wicemarszałków województwa, członków zarządu 
województwa, skarbnika województwa, sekretarza województwa, kierowników wojewódzkich i 
samorządowych jednostek organizacyjnych, osób zarządzających i członków organów zarządzających 
wojewódzkimi osobami prawnymi oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 
marszałka województwa oraz przewodniczącego sejmiku o oświadczeniach majątkowych złożonych 
przez radnych województwa. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, zgodnie z obowiązkiem nałożonym na Marszałka 
Województwa Mazowieckiego, a wynikającym z ustawy o samorządzie województwa z art. 27c ust. 
12 przedstawiam informację o oświadczeniach majątkowych. Przypomnę, że analiza ta jest 
przeprowadzana w celu odpowiedzi na pytania. Czy wszystkie osoby zobowiązane złożyły 
oświadczenia majątkowe i czy złożyły je w terminie? Po drugie, czy stwierdzono nieprawidłowości w 
analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły 
nieprawidłowe oświadczenia? I po trzecie, jakie zostały podjęte działania w związku z 
nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych? I są podstawy 
prawne. Państwo Radni mają ten materiał w swojej dokumentacji. I teraz tak, ja oczywiście nie będę 
przytaczał wszystkich nazwisk, bo to nie o to chodzi w tym sprawozdaniu, tylko w sensie ilościowym. 
Cztery osoby złożyły oświadczenie po terminie, osiem osób złożyło oświadczenie po wezwaniu z 
zachowaniem dodatkowego 14-dniowego terminu. Jedna osoba niestety nie złożyła oświadczenia 
mimo przesłania wezwania i wyznaczenia dodatkowego terminu na złożenie oświadczenia. U jednej 
osoby wystąpiło naruszenie ustawy o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez 
osoby pełniące funkcje publiczne. To była jedna z pań pełniących funkcję dyrektora w naszej szkole 
medycznej. Niestety, w związku z tym, że tutaj nie można zastosować jakichkolwiek innych 
rozwiązań, została odwołana ze stanowiska dyrektora. Proszę Państwa, w 30 przypadkach 
stwierdzono w oświadczeniach majątkowych uchybienia niewymagające skierowania wystąpienia do 
Centralnego Biura Antykorupcyjnego. Jest tutaj załącznik oczywiście dotyczący tych oświadczeń. 
Jeżeli chodzi o wykaz tych osób, to Państwo je mają załączony. były też osoby, u których urzędy 
skarbowe stwierdziły po analizie oświadczeń uchybienia, ale nie były to uchybienia, które by 
prowadziły do jakichś rażących naruszeń prawa. Takich osób było 35. Na tym kończę tą informację i 
proszę uprzejmie o przyjęcie.  
 
 Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panu Marszałkowi. Jeśli chodzi o oświadczenia majątkowe złożone przez radnych 
województwa, przeczytam Państwu analizę oświadczeń. W 2023 roku radni województwa 
mazowieckiego byli zobowiązani do złożenia oświadczeń o stanie majątkowym według stanu na 
dzień 31 grudnia 2022. Zgodnie z wymogami ustawy, radni województwa mieli obowiązek złożenia 
dwóch egzemplarzy oświadczenia majątkowego oraz dołączenia zeznania o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym PIT. Analiza złożonych oświadczeń majątkowych przeprowadzona 
została zgodnie z zapisem art. 27c ust. 12 ustawy o samorządzie województwa, tj. czy wszystkie 
osoby zobowiązane złożyły oświadczenia majątkowe i czy złożyły je w terminie, czy stwierdzono 
nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach majątkowych oraz ich opisem i wskazaniem 
osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, jakie działania zostały podjęte w związku z 
nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych. Do złożenia 
oświadczeń majątkowych w roku 2023, według stanu na dzień 31 grudnia, było zobowiązanych 50 
radnych. W terminie do 30 kwietnia 49 Radnych złożyło oświadczenia majątkowe. Oświadczenie 
majątkowe Radnej Marii Gajewskiej wpłynęło listem poleconym 5 maja 2023 roku data stempla 
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pocztowego 2 maja 2023. Analiza oświadczeń przeprowadzona była głównie pod względem 
formalnym. Ponadto, została dokonana analiza porównawcza złożonych oświadczeń oraz kopia 
sprawozdania podatkowego. Z przeprowadzonej analizy wynika, iż najczęstsze błędy popełniane 
przez radnych przy wypełnianiu formularzy oświadczenia majątkowych dotyczyły braku określenia 
czy składniki majątkowe ujęte w części A formularzu, wchodzą w skład małżeńskiej wspólności 
majątkowej czy stanowią majątek odrębny. Zmienionego stosowania tytułu prawnego 
przynależności składników majątkowych. Rozbieżności pomiędzy dochodami wykazanymi w 
oświadczeniu majątkowym a dochodami wskazanymi z PIT. Podawanie dochodu wysokości 
miesięcznej, podawanie kwoty przychodu zamiast kwoty dochodu. Niekompletnego wypełniania 
punktu dziesiątego, to znaczy wobec kogo zostały zaciągnięte zobowiązania pieniężne, w związku z 
jakimi zdarzeniami, na jakich warunkach, w jakiej wysokości oraz jaki jest stan zadłużenia na dzień 
złożenia oświadczenia lub na dzień 31 grudnia 2022. Ponadto, niektórzy z Radnych wypełniając 
oświadczenia majątkowe w rubrykach, które nie znajdują w konkretnym przypadku zastosowania 
zamiast wskazanego w instrukcji zwrotu nie dotyczy, wpisywali, nie podlega, nie, nie posiadam, nie 
byłam, nie byłem, nie prowadzę, nie zarządzam, nie mam, brak. Zgodnie z art. 27d ustawy o 
samorządzie województwa, kopie oświadczeń zostały przekazane Marszałkowi Województwa w celu 
zamieszczenia ich w Biuletynie Informacji Publicznej. Ponadto, zgodnie z art. 27 ust. 6 ustawy o 
Samorządzie Województwa, jeden z egzemplarzy oświadczenia wraz z zeznaniami o wysokości 
osiągniętego dochodu w danym roku podatkowym, został przekazany Urzędowi Skarbowemu 
Właściwemu ze względu na miejsce zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe. Do 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego wpłynęły analizy oświadczeń majątkowych dokonane przez 
Urzędy Skarbowe, które następnie zostały przekazane do wiadomości zainteresowanym radnym. 
Szczegółowe uwagi dotyczące poszczególnych Radnych zostały Państwu przekazane w załączonej do 
niniejszej informacji tabeli. Otrzymali Państwo również analizę dokonaną przez Urzędy Skarbowe. 
Biorąc powyższe pod uwagę, nie ma podstaw na dzień 10 października 2023 w świetle art. 27c ust. 9 
ustawy o Samorządzie Województwa do postępowania do Centralnego Biura Antykorupcyjnego z 
wnioskiem o kontrolę oświadczeń wyjątkowych złożonych przez Radnych. Szczegółową analizę 
oświadczeń majątkowych wykonaną przez Przewodniczącego Sejmiku oraz analizę dokonaną przez 
Urzędy Skarbowe otrzymali Państwo przypominam, wraz z materiałami na sesję. Dziękuję. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawozdanie Zarządu Województwa 
Mazowieckiego z obejmowania udziałów lub akcji w spółkach handlowych przez Województwo 
Mazowieckie za okres od 1 lipca 2022 do 30 czerwca 2023. Sprawozdanie otrzymali Państwo wraz z 
materiałem na dzisiejszą sesję. Czy mają Państwo pytania dotyczące przesłanego sprawozdania? Nie 
widzę zgłoszeń. Uznaje, że Sejmik zapoznał się z otrzymanym sprawozdaniem z obejmowania 
udziałów lub z akcji w spółkach handlowych przez Województwo Mazowieckie za okres od 1 lipca 
2022 do 30 czerwca 2023. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Interpelacje i 
zapytania radnych. W okresie między sesjami wpłynęła interpelacja Radnego Artura Czaplińskiego. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawy różne. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę. Ja chciałem Państwu przypomnieć, 
że w związku z koniecznością wykonywania aktualizacji wersji programu zabezpieczającego przed 
cyberzagrożeniami w Państwa tabletach, uprzejmie prosimy o przekazanie ich pracownikom 
Kancelarii Sejmiku po zakończeniu sesji. Przechodzimy do kolejnego punktu. Zamknięcie posiedzenia. 
Chciałbym poinformować, że następna sesja zaplanowana jest na 21 listopada 2023 roku. Zamykam 
sesję Sejmiku Województwa Mazowieckiego.  


